MEMORANDUM OF UNDERSTANDING ON TRADE AND INVESTMENT PROMOTION BETWEEN THE TAIPEI ECONOMIC AND CULTURAL OFFICE IN THE

PHILIPPINES AND

THE MANILA ECONOMIC AND CULTURAL OFFICE IN TAIWAN

This Memorandum of Understanding (hereinafter referred to as the "MOU") is entered into between the Taipei Economic and Cultural Office in the Philippines (TECO) and the Manila Economic and Cultural Office in Taiwan (MECO) (hereinafter referred to as the "Participants"),

Whereas, the Participants reaffirm the need to enhance their economic ties and the importance of determining the modalities to facilitate the implementation of their trade and investment activities;

Whereas, the Participants share a similar objective of expanding their respective markets by providing small and medium enterprises (SMEs) with assistance in promoting trade in overseas markets;

Whereas, the Participants recognize the benefits of cooperation through joint efforts to promote trade and investment;

Have reached the following understanding:

1. Purpose

The purpose of this MOU is to establish a mutually beneficial trade and investment partnership between the Participants.

2. Scope of Cooperation

- 2.1 Exchange of Information: The Participants will exchange information on respective economies' business opportunities, trade and investment related data, market and technology for their mutual benefit.
- **2.2 Joint Activities:** The Participants will organize joint activities to promote trade and investment opportunities.
 - a. Conduct market studies in sectors of mutual interest.
 - b. Convene meetings when necessary in the course of the MOU implementation.

- 2.3 Participation in Trade Exhibitions: The Participants will join international trade fairs/exhibitions organized by the other Participant, where appropriate.
 - a. Trade Service Booth Exchange. The Participants will assist the promotion of the other Participant's activities such as product showcases by providing complimentary booth spaces.
 - b. Exhibitors Exchange Program. The Participants will organize exhibitors to participate in the other Participant's international shows, when appropriate.
- **2.4 Participation in Trade Missions:** The Participants will promote exchange of trade missions and facilitate business matching programs for the visiting delegations of the other Participant.
- 2.5 Participation in Investment Promotion Activities: The participants will join in investment seminars, conferences and fora organized by the other Participant, where appropriate.
- 2.6 The Use of Electronic Media: The Participants will encourage the use of e-media to support their trade and investment promotion programs.

3. Implementing Agencies

The Participants designate the following as the implementing agencies of this MOU:

The Ministry of Economic Affairs of Taiwan through its Bureau of Foreign Trade and Department of Investment Services, or their successors; and

The Department of Trade and Industry of the Philippines through its Industry Promotion Group.

4. Effectivity

This MOU shall take effect on the date of its signing by the representatives of both Participants and shall remain valid for two years, with automatic renewal, unless written notice of termination is given by one Participant to the other no less than three months before the date of expiry.

5. Amendment

This MOU may be amended, supplemented, or otherwise modified only by written consent of both Participants.

Signed at Taipei on 24 October 2014, in two original copies in the English language.

For the Taipei Economic and Cultural Office in the Philippines

For the Manila Economic and Cultural Office in Taiwan

DR. SONG-HUANN LIN

Representative

MR. ANTONIO I. BASILIO

Representative

Witnessed by:

Shih-Chao Cho

Deputy Minister

The Ministry of Economic Affairs, Taiwan

Shih- Chan Ch

Ponciano C. Manalo, Jr.

Undersecretary

The Department of Trade and Industry, the Philippines

駐菲律賓臺北經濟文化辦事處與駐臺北馬尼拉經濟文化辦事處 促進貿易暨投資瞭解備忘錄

(中譯本)

本瞭解備忘錄(以下簡稱為備忘錄)由駐菲律賓臺北經濟文化辦事處 與駐臺北馬尼拉經濟文化辦事處(以下簡稱為參與雙方)簽訂;

參與雙方重申應加強臺菲雙邊經濟關係,以及確定促進臺菲貿易及 投資活動之重要性;

參與雙方在開拓相關之海外市場方面,擁有類似的目標,即對中小 企業開拓海外市場,促進貿易提供協助;

參與雙方確認透過共同努力合作以促進貿易及投資之利益。

爰達成下列瞭解:

一、目的

本備忘錄之目的係建立參與雙方間互利之貿易及投資合作夥伴關係。

二、 合作範圍

- 2.1 交換資訊: 參與雙方為互利,將對各自經濟體之商業機會、 貿易及投資相關資料、市場及技術交換資訊。
- 2.2 聯合活動:參與雙方將舉辦聯合活動,以促進貿易及投資機會。
 - (1)在共同有興趣產業,進行市場研究。

- (2)在執行備忘錄過程中,若有需要可召開會議。
- 2.3 參與貿易展覽:參與雙方在適當情形下,將參加由另一方 籌組之國際貿易博覽會/展覽會。
 - (1) 貿易服務攤位交換。參與雙方將協助另一方之推廣活動, 例如透過提供免費攤位展示產品。
- (2) 參展商交流計畫。參與雙方在適當時機下,將邀集參展商 參與另一方之國際展覽。
- 2.4 參加貿易訪問團:參與雙方在另一方之代表團訪問時,將 推廣貿易訪問團交流,以及協助促成商機媒合。
- 2.5 參加投資推廣活動:參與雙方在適當情形下,將參加另一方舉辦之投資研討會、會議及論壇。
- 2.6 運用電子媒體:參與雙方將鼓勵使用電子媒體,以支持參與雙方之貿易及投資推廣活動。

三、 執行機構

參與雙方指定以下作為本備忘錄之執行機構:

臺灣經濟部國際貿易局及投資業務處或其繼任機關(單位);及 菲律賓貿易暨工業部產業促進群。

四、生效

本備忘錄自參與雙方代表簽署之日起生效,效期2年,並自動續約,除非任一方於有效期屆滿至少3個月前以書面通知另一方終止。

五、 修正

本備忘錄得經參與雙方以書面同意方式進行修正、補充或修改。

本備忘錄以英文繕製一式2份,於2014年10月24日在臺北簽署。

駐菲律賓臺北經濟文化辦事處 駐臺北馬尼拉經濟文化辦事處

Song-Huann Lin

Antonio I. Basilio

林松焕 代表

白熙禮 代表

見證:

Shih-Chao Cho

Ponciano C. Manalo, Jr

姓名:卓士昭

職稱: 政務次長

單位:中華民國經濟部

姓名: Ponciano C. Manalo, Jr.

職稱:次長

單位:菲律賓貿易暨工業部